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Radni 
uchwalili...
20 stycznia 1995 roku na sesji Rady 
Gminy przyjęto następujące uchwały:

UCHWAŁA Nr V11/32/95
RADY GMINY W TARNOWIE 
OPOLSKIM
z dnia 20 stycznia 1995 roku 
w sprawie ustalenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości

§1
1. Ustala się wysokość rocznych stawek 
podatku od nieruchomości

1. Od budynków mieszkalnych lub 
ich części 0,16 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej

Ciąg dalszy na str. 3

Komunikat
dla mieszkańców gminy 
Tarnów Op. dotyczący 
uruchomienia autobusów 
Komunikacji Miejskiej 
do miejscowości Tarnów Op. 
przez Grotowice, Miedzianą.
Zwracamy się z prośbą do zaintereso
wanych mieszkańców gminy o zgłaszanie 
imienne zapotrzebowań na abonamenty 
miesięczne oraz propozycje godzin 
odjazdów MPK z Tarnowa Op do Opola 
i z powrotem (podać dokładne miejsca - 
przystanki).
Realizacja powyższego uzależniona będzie 
od ilości zgłoszeń (zapełnienia autobusu).
- cena biletu jednorazowego- 1.20 zl
- ulgowego - 0,60 zł
Zgłoszenia prosimy kierować do 
15.03.95r. na adres:

Miejski Zakład Komunikacyjny
ul. Luboszycka 19
45-215 Opole

lub do Urzędu Gminy w Tarnowie Op.

Budowa oczyszczalni ścieków jest ściśle 
związana z ochroną środowiska. Z bu
dową tego typu obiektów jesteśmy bar
dzo opóźnieni. Powinny one iść w parze 
z budową wodociągów, gdyż korzy
stanie z wody wodociągowej wielo
krotnie zwiększa produkcję ścieków 
sanitarnych. Przy braku kanalizacji 
ścieki spływają do szamb przydomo
wych i można sobie zadać pytanie co 
się z nimi dzieje dalej?

Ochrona środowiska 
a oczyszczalnia ścieków

Natura obdarzyła naszą gminę w og
romny skarb - czystą wodę pitną, którą 
można spożywać bez dodatkowych 
zabiegów uzdatniających, bezpośrednio 
z głębinowych warstw wodonośnych, 
obejmujących swym zasięgiem całą 
gminę Tarnów Op. i częściowo gminy 
sąsiednie.

To posiadanie nas jednak do czegoś 
zobowiązuje - mamy obowiązek chronić 
zasoby wodne przed zanieczyszczeniem. 

które może być katastrofalne, trudno 
obliczalne w skutkach. Południowa część 
naszej gminy tj. wsie Tarnów Op., Nakło, 
Kosorowice i Miedziana jest położona na 
gruntach przepuszczalnych i zwietrzałych 
skalach wapiennych, przez które z 
łatwością przesączają się wszelkie 
zanieczyszczenia, zwłaszcza płynne z 
powierzchni terenu. Ten obszar należy 
więc objąć w pierwszej kolejności 
ochroną.

Z badań wody, jakie na bieżąco 
przeprowadza Sanepid w Opolu wynika, 
że wzrasta w niej z roku na rok, w zastra
szającym tempie, wskaźnik azotanów i 
azotynów.

Prace projektowe nad budową oczy
szczalni rozpoczęto już w 1987r. i kon
tynuowano w 1992r. Opracowana kon
cepcja przewiduje budowę kanalizacji 
sanitarnej dla wsi Tarnów Op.. Naklo, 
Kosorowice i Miedziana z doprowa-

Ciąg dalszy na str. 3
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„Marzę o gminie, której 
wszyscy będą nam 
zazdrościć”
Rozmowa z Bronisławą PIETRUSZKĄ - Wójtem 
Gminy Tarnów Opolski

Bronisława PIETRUSZKA jest ab
solwentką Policealnego Studium Ad
ministracyjnego. Od 20 lat pracuje w 
Urzędzie Gminy na różnych, coraz 
bardziej odpowiedzialnych stano
wiskach. Była sekretarką, kierowni
kiem USC, sekretarzem gminy. Od 
1991 roku sprawuje fiinkcję wójta.

- Dwa lata temu rozpoczęto budowę 
gazociągu, która została zatrzymana.

- Budowa gazociągu została zatrzyma
na z powodu braku środków. Jej kontynu
acja byłaby możliwa przy dużym zainte
resowaniu mieszkańców, z których opinią 
się liczymy, chociaż nie jest ona decydują
ca.

- W Walidrogach postanowiono wy
budować toalety na parkingu i dzwon
nicę. Czy są to inwestycje konieczne?

- Tak. Musimy dbać o wizerunek 
naszej gminy. Parking w Walidrogach 
przynosi nam duże wpływy z tytułu dzier
żawy. Z tego powodu nie powinniśmy 
obciążać dzierżawcy kosztami budowy 
toalet. My ze swej strony chcemy jednak 
zapewnić podróżnym zatrzymującym się 
na parkingu warunki sanitarne na euro
pejskim poziomie. Natomiast finansowa 
pomoc w budowie dzwonnicy jest uwa
runkowana zainstalowaniem na niej jed
nocześnie syreny alarmowej niezbędnej 
zwłaszcza na tak bardzo uczęszczanej, za
tłoczonej, niebezpiecznej wręcz trasie.

- Firma budowlana, której właści
cielem jest p. Żur wybudowała część uli
cy Odrzańskiej w Kątach Opolskich.

- Pan Żur podjął się wybudowania 
ulicy społecznie. Po wybudowaniu pier
wszego odcinka zwrócił się do Komisji 
Finansowej o sfinansowanie przedsię
wzięcia. Radni wyrazili zgodę na zapła
cenie ale w 1995 r. Droga nie posiadała 
żadnej dokumentacji technicznej. 
Musieliśmy zlecić wykonanie ekspertyzy, 
która oszacowała inwestycję na 460 min 

złotych. Przy plano
waniu tegorocznego 
budżetu przypomnia
łam o obietnicy wobec
wykonawcy, którą Rada zatwierdziła.

- Rok 1995 jest datą zapoczątko
wującą największą inwestycję na te
renie gminy: budowę oczyszczalni 
ścieków.

- Według założeń technicznych 
oczyszczalnia będzie się znajdowała za 
Kosorowicami w stronę żwirowni. Mie
szkańcy Kosorowic złożyli protest i chcą, 
żeby była oddalona co najmniej kilometr 
od osady Na ostatnim zebraniu soleckim 
uwzględniliśmy to żądanie. Budowa 
będzie przebiegała etapami. Najpierw 
powstanie oczyszczalnia z krótkim 
odcinkiem kolektora stopniowo rozbu
dowywanym. Na początku będzie fun
kcjonowała na zasadzie zlewni.

Cala inwestycja będzie kosztować 
około 200 mld złotych, ale jest konie
czna. Nikt nie chce żyć w zdegrado
wanym, brudnym środowisku.

- Rozmowy w Wojewódzkim U rzę
dzie Telekomunikacji przyniosły nowe 
wieści.

- Ostatnia rozmowa z kierownictwem 
WUT. która odbyła się 30 stycznia, dużo 
wyjaśniła. Urząd Telekomunikacji może 
podpisać umowę na 1,5 roku przed za
kończeniem inwestycji. W tej chwili 
przystosowują centralę na 800 numerów, 
a może być 1000. Pojawia się nadzieja 
na podpisanie umowy w marcu tego 
roku. Wtedy, jak wynika z zapewnień 
WUT-u we wrześniu 1996 r. mielibyśmy 
problem telefonizacji rozwiązany.

Centrala w Tarnowie Opolskim nie 
obejmuje Przywór i Kątów, które będą 
miały swoją centralę i dodatkowo będą 
podłączone do centrali w "Metalchemie".

- Jak wygląda praca Wójta ftmi- 

ny?
- Posiadam władzę wykonawczą, któ-

rą sprawuję we współpracy z Zarządem i 
Radą Gminy. Jestem osobą, która potrafi 
dyskutować, dogadywać się.

W tej kadencji trudniej pracuje się z 
Zarządem, z czego się bardzo cieszę, bo 
trudność wynika z tego, iż członkowie 
Zarządu zrozumieli, że rządzą swoją 
gminą. Każdy chcialby przeforsować 
swoją ideę. Dochodzi do konstruktywnych 
dyskusji, które kończą się wspólnym 
wnioskiem w myśl zasady, że nikt nie ma 
monopolu na wiedzę.

Inaczej wygląda moja praca na ko
misjach. gdzie radni mogą pytać o 
wszystkie nurtujące ich problemy, a moje 
wyjaśnienia są im pomocne w podjęciu 
decyzji (w czasie obrad Komisji lub póź
niej na sesji).

- Jakie są Pani marzenia?
- Marzenia! Marzę o pięknych dro

gach, chodnikach, terenach rekre
acyjnych, zadbanych parkach. Chcia- 
łabym, żeby ludzie zaczęli dbać o czystość 
otoczenia, korzystać z komunalnego 
wysypiska i koszy. Każda miejscowość 
powinna posiadać swoją remizę i salę 
gimnastyczną, być zgazyfikowana. 
Chcialabym też sprzedać wszystkie bu
dynki komunalne, a posiadać własny blok 
mieszkań socjalnych. Najbardziej cieszę 
się, że ruszyła budowa oczyszczalni 
ścieków'. Wierzę w to, iż za parę lat bę
dziemy mieszkać w gminie czystej, 
zadbanej, o rozbudowanej infrastrukturze, 
której wszyscy będą nam zazdrościć.

- Życzę spełnienia tych marzeń, któ
re z pewnością są również marzeniami 
wielu mieszkańców naszej gminy. 
Dziękuję za rozmowę.

Rozmaw iał Dariusz ŚMICHURA
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Ochrona środowiska 
a oczyszczalnia ścieków

Dokończenie ze str. 1
dzeniem do oczyszczalni, którą w opra
cowanym planie zagospodarowania prze
strzennego gminy zlokalizowano w Koso- 
rowicach. Wody z oczyszczonych ścieków 
będą odprowadzane do potoku „Struga”, 
który jest dopływem rzeki Odry.

W planie budżetu gminy na 1995r. na 
budowę oczyszczlni ścieków przyznano 
280.000zl. (2,8 mld starych zł.). Loka
lizacja oczyszczalni określona w planie 
zagospodarowania przestrzennego gminy 
nie odpowiada jednak mieszkańcom wsi 
Kosorowice. Oddalenie jej na odległość 
ok. 250m od zabudowy mieszkalnej, jak 
wynika z planu, uważają za niewys
tarczającą.

Na zebraniu wiejskim w Kosorowicach 
30 stycznia br. ustalono, że mieszkańcy 
wsi określą wstępnie miejsce lokalizacji 
oczyszczalni ścieków, a następnie Urząd

ChrötitHlj OtACZAjACA MAS

Środowiskiem w rozumieniu ustawy 
jest ogól elementów przyrodniczych, w 
szczególności powierzchnia ziemi 
łącznie z glebą, kopaliny, wody, po
wietrze, świat roślinny i zwierzęcy, a 
także krajobraz, znajdujących się za
równo w stanie naturalnym, jak też 
przekształconych w wyniku działania 
człowieka.

ort. 1.2. ustawy o ochronie 
i kształtowaniu środowiska

Każdy z nas pragnie żyć w otoczeniu 
pięknej zieleni, oddychać świeżym, 
rześkim powietrzem, pić czystą wodę i od
żywiać się zdrową nieskażoną żywnością.

Ochrona środowiska polega na dzia
łaniu lub zaniechaniu umożliwiającym 
zachowanie bądź przywrócenie równo
wagi przyrodniczej koniecznej do osią
gnięcia celu (...). Ochrona ta wyraża 
się w szczególności w : (...) prze
ciwdziałaniu lub zapobieganiu 
szkodliwym wpływom na środowisko, 
powodującym jego zniszczenie, zmiany 
cech fizycznych lub charakteru 
elementów przyrodniczych (...)

art. 2.1. ustawy o ochronie 
i kształtowaniu środowiska

Jednak rzeczywistość jest inna. Coraz 
mniej jest terenów zielonych - lasów, 
które nazywamy „płucami Ziemi”. Coraz 
częściej nasze potoki, rzeki zamieniają się 
w cuchnące ścieki. Żle składowane odpa

Gminy podejmie działania związane z 
wprowadzeniem zmian do planu zagos
podarowania przestrzennego oraz dalsze 
prace z opracowaniem projektu tech
nicznego oczyszczalni i kanalizacji sani
tarnej.

W opracowaniu tym przewiduje się 
etapowanie całego zadania tak, by oczy
szczalnia ścieków mogła pracować z 
chwilą jej uruchomienia, a następnie 
będzie prowadzona dalsza jej rozbudowa 
wraz z budową kanalizacji sanitarnej.

Budowa oczyszczalni ścieków jest 
inwestycją wieloletnią, głównie z uwaqi 
na ogromne koszty realizacji, które wg cen 
1994r. szacuje się następująco:
- budowa oczyszczalni ok. 3 min zl (30 

mld zł przed denominacją)
- budowa sieci kanalizacyjnej ok. 8 min 

zl (80 mld zł przed denominacją).
Maria Mańka

dy zatruwają nam glebę i wodę, którą 
codziennie pijemy. „Dzikie” wysypiska 
śmieci szpecą nam krajobraz. Fetor 
rozkładających się odpadków przenika do 
powietrza. Często ludzie, którzy wysypują 
swoje śmieci, gdzie się da, nie zdają sobie 
sprawy , że tym samym skazują siebie oraz 
swoich sąsiadów na życie na śmietniku.

Organy gminy zapewniają warunki or
ganizacyjne i techniczne niezbędne dla 
ochrony środowiska przed odpadami 
oraz dbają o utrzymanie porządku i 
czystości na terenie objętym ich włas
nością.

art. 56. ustawy o ochronie 
i kształtowaniu środowiska

Nasza, czasami nieświadoma, dzia
łalność związana ze źle składowanymi 
odpadkami prowadzi do degradacji ota
czającej przyrody. Cóż znaczą wszelkie 
słowa dotyczące ochrony środowiska, 
kiedy nie są poparte czynem. Każdy z nas 
w swoim domu, na swoim podwórku 
powinien zadbać o otaczając}' nas świat 
flory o fauny. Tylko nasza świadoma i 
odpowiedzialna działalność pozwoli 
ochronić resztki otaczającej nas przyrody.

Bardzo dobrze się stało, że nasi radni 
zainteresowali się tym problemem. Na 
ostatniej sesji Rady Gminy 20 stycznia

Dokończenie na str. 4

Uchwały Rady 
Gminy

Ciąg dalszy ze str. 1

2. Od budynków lub ich części zwią
zanych z prowadzoną działalnością gos
podarczą 4,94 zl od 1 m: powierzchni 
użytkowej

3. Od pozostałych budynków lub ich 
części 0,90 zł od 1 nf

4. Od budowli 2% wartości
5. Od 1 m2 powierzchni gruntów:

a) związanych z prowadzoną dzia
łalnością gospodarczą 0,16 zl

b) pozostałych - grunty o po
wierzchni do 0,10 h - 0,02 zł
2. Zwalnia się od podatku od nierucho
mości grunty użytkowane rolniczo o po
wierzchni powyżej 0,10 h do 1,0 h.

UCHWAŁA Nr VII/35/95
RADY GMINY W TARNOWIE 
OPOLSKIM
z dnia 20 stycznia 1995 roku
w sprawie obniżenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych 

§1
Obniża się o 30% stawki podatku okre
ślone w rozporządzeniu Ministra Finan
sów z dnia 7 grudnia 1994 r. w sprawie 
podatku od środków transportowych 
(Dz.U.Nr 132 poz.676) od samochodów

a) z napędem elektrycznym lub gazo
wym

b) z napędem spalinowym z zamonto
wanym sprawnym katalizatorem - na 
podstawie wpisu w dowodzie rejestra
cyjnym dokonanym przez stację diag
nostyczną.

UCHWAŁA Nr VII/33/95
RADY GMINY W TARNOWIE 
OPOLSKIM
z dnia 20 stycznia 1995 roku
w sprawie ustalenia wy sokości stawek 
podatku od posiadania psów

§1
Ustala się stawkę podatku od posia

dania psów w wysokości 13 zl rocznie od 
jednego psa.

§2
Podatek pobiera się w wysokości połowy 
ustalonej stawki, jeżeli osoba weszła w 
posiadanie psa po 30 czerwca roku podat
kowego.

§3
Podatek płatny jest z góry’ bez wezwania 
do 31 marca roku podatkowego lub w cią
gu 14 dni od dnia wejścia w posiadanie 
psa, w kasie Urzędu Gminy lub u inka
senta. Dokończenie na str4
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Uchwały Rady 
Gminy

Ciąg dalszy ze str. 3

§4
Podatku od posiadania psów nie pobiera 
się od właścicieli domów jednorodzin
nych z tytułu posiadania psów utrzymy
wanych w celu pilnowania posesji, od 
jednego psa.

UCHWALA Nr VII/36/95
RADY GMINY W TARNOWIE 
OPOLSKIM
z dnia 20 stycznia 1995 roku 
w sprawie opłaty administracyjnej

§1
Ustala się opłatę administracyjną za spo
rządzenie testamentu w siedzibie Urzędu 
Gminy w wysokości 52 zł, poza siedzibą 
Urzędu Gminy w wysokości 65 zl.

§2
Opłatę za sporządzenie testamentu uisz
cza się w kasie Urzędu Gminy w dniu do
konania czynności.

UCHWAŁA Nr VH734/95
RADY GMINY W TARNOWIE 
OPOLSKIM
z dnia 20 stycznia 1995 roku
w sprawie ustalenia wysokości stawek 
oplatv targowej

§1
Ustala się wysokość dziennej stawki opła
ty targowej od stoiska:
a) na parkingu we wsi Walidrogi 52,0 

złotych
b) w pozostałych miejscach 20,0 złotych

§2
Targowiskiem są wszystkie miejsca, w 
których jest prowadzony handel z ręki, 
kramów, stoisk, wozów konnych, pojaz
dów samochodowych, przyczep itp.

§3
Dowodem uiszczenia opłaty targowej jest 
pokwitowanie wydane przez inkasenta.

Z pełnym tekstem powyższych uchwał 
można zapoznać się na tablicy ogłoszeń 
w Urzędzie Gminy w Tarnowie Opolskim 
oraz sołectwach gminy.

Podatnicy mogą zwrócić się do Wójta 
Gminy o umorzenie lub o przesunięcie 
terminu płatności zobowiązania podat
kowego. Warunkiem uzyskania umorze
nia są przypadki losowe, trudne warunki 
materialne, niezdolność rolnika do pra
cy-

Chrońmcj otaczającą nas 
przijrobę

Dokończenie ze str. 3

Utrzymanie porządku i czystości 
polega na usuwaniu z terenów miast i 
wsi o zwartej zabudowie oraz z po
szczególnych nieruchomości odpadów 
i innych zanieczyszczeń powstających 
w związku z bytowaniem człowieka i 
jego działalnością oraz na oczysz
czeniu ze śmieci, odpadów, śniegu, 
lodu i biota ulic, dróg i placów pub
licznych. (...) Obowiązek, o którym 
mowa (...), ciąży na właścicielach i za
rządcach nieruchomości (...).

art.57 ustawy o ochronie 
i kształtowaniu środowiska

podjęto decyzję aby zobowiązać sołtysów 
poszczególnych wsi do przeprowadzenia 
indywidualnych rozmów dotyczących 
złego składowania odpadów.

Każdy sołtys otrzymał imienny wykaz 
osób, które nie korzystają z usług zakładu 
komunalnego w zakresie wywozu śmieci, 
ani też nie wywożą prywatnie swoich od
padów na wysypisko śmieci kolo Koso- 
rowic.
Jednostka organizacyjna oraz osoba 
fizyczna ponosi przewidzianą prawem 
cywilnym odpowiedzialność za szkody 
wynikające z działań lub zaniechań 
wpływających szkodliwie na 
środowisko.

art. 80. ustawy o ochronie 
i kształtowaniu środowisko

PALI
Dnia 31 stycznia 1995 r. odbyło się 

coroczne zebranie sprawozdawcze z 
działalności Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Tarnowie Opolskim.

Jednostka zrzesza 56 członków 
czynnych, 10 członków wspierających, 
Młodzieżową Drużynę Pożarniczą i Har
cerską Drużynę Pożarniczą Dziewczęcą. 
W skład Zarządu wchodzą:

Józef Mateja Prezes
Bernard Schafforz - Naczelnik
Gerard Kampa Sekretarz
Waldemar Stanik - Skarbnik
Alfred Kopeć Gospodarz

W zebraniu uczestniczyły 34 osoby. Z 
zaproszonych gości przybyli: Wójt Gminy
- B.Pietruszka, Prezes Zarządu Gminnego
- 1.Krawców, przedstawiciel Komendy 
Rejonowej Państwowej Straży Pożarnej - 
Hubert Burczyk. sołty s wsi - E.Bassitta. 
Zebranie prowadził J.Mateja.

Z przedstawionego sprawozdania 
wynika, że strażacy w ciągu 1994 r. 39

Miejmy nadzieję, że takie rozmowy 
przyczyniają się do poprawy stanu czys
tości naszych lasów, pól, ląk, ogrodów i 
rowów. A radni naszej gminy nie będą 
zmuszani do podjęcia decyzji o ukaraniu 
tych, którzy w dalszym ciągu będą zanie
czyszczać otaczające nas środowisko.

Pierwsze takie rozmowy przeprowa
dziła sołtys wsi Naklo, pani Maria Skóra. 
Jak dowiedzieliśmy się, w Nakle aż 82 
właścicieli posesji składuje swoje śmieci 
w niedozwolonym miejscu! Swoje odpady 
głównie umieszczają na swoich dział
kach, ogrodach.

Niektóre osoby oburzają się. że muszą 
wywozić śmieci. No cóż, może ktoś lubi 
żyć na stercie śmieci, których ciągle przy
bywa.

Są też osoby, które tłumaczą się tym. 
że nie mają pieniędzy na poprawne zała
twienie tej sprawy. Z każdej sytuacji jest 
wyjście. Można zwrócić się do Wójta 
Gminy o pomoc w związku z trudną sytu
acją materialną.

Relacje z rozmów na temat wywozu 
śmieci z pozostałych wsi przekażemy 
później.

Gizela Sziroky

SIĘ!
razy wyjeżdżali do pożarów. Akcja roz
poczęła się już w' styczniu gaszeniem 
stodoły przy ulicy Świętego Marcina, 
następnie w budynku mieszkalnym w 
Kosorowicach. Jak pamiętamy, lipiec i 
sierpień były okresem upałów i wzmo
żonych pożarów lasów, zbóż na polach, 
ściernisk i nasypów kolejowych. Rok 
1994 zakończy ł się wyjazdem do pożaru 
w mieszkaniu na Osiedlu Zakładowym. 
W akcjach gaśniczych obok czynnych 
strażaków brali udział również indy
widualni rolnicy, których mienie się 
paliło. W tej trudnej i niebezpiecznej 
pracy wyróżnili się: Bernard Fikus, Ber
nard Schafforz, Józef Mateja, Alfred Ma
teja, Stanislaw Bańkowski, Józef Bań
kowski, Alfred Kopeć, Alojzy' Kiełbasa, 
Grzegorz Glensk, Robert Szendera, Piotr 
Zmuda, Zygmunt Kowalczyk. Wacław 
Sneka i Mariusz Libera.

Godnym potępienia jest fakt nad
używania czujności strażaków gotowych 
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w każdej chwili nieść pomoc. Fałszywe 
alarmy świadczą o niepoważnym trak
towaniu ludzi bezgranicznie oddanych 
Straży Pożarnej.

Nie odbyły się w tym roku zawody 
strażackie na szczeblu gminy, dlatego na 
szczeblu rejonu reprezentowali nas zwy
cięzcy z ubiegłego roku, strażacy z 
Tarnowa Opolskiego. Startowali oni w 
dwóch kategoriach wiekowych. Seniorzy 
zajęli 6 miejsce, a juniorzy - 2 miejsce.

Ochotnicy naszej jednostki wraz z 
rolnikami z Tarnowa Opolskiego w 
czynie społecznym dokonali rozbiórki 
starej remizy - wywieziono około 120 
przyczep gruzu. Ponadto nasi strażacy’ 
pracowali przy czyszczeniu okien koś
cioła. plebanii, usuwaniu szkód dacho
wych budynków użyteczności publicznej.

W ubiegłym roku ruszyła budowa 
nowej remizy przy wydatnej pomocy 
Urzędu Gminy, Zarządu Gminnego OSP 
oraz Zarządu OSP Tarnów Op. W czasie 
budowy nowej remizy samochody oraz 
sprzęt są przechowywane w pomie
szczeniach sponsora budowy naszej 
remizy - w zakładach „OPOLWAP” S. A., 
z którymi zostało podpisane porozu
mienie o przekazaniu na budowę nowej 
remizy 2,6 mld starych złotych w zamian 
za zezwolenie na lokalizację budowy 
nowych pieców.

Wezwania Straży Pożarnej 
w 1994 roku

5.1 pożar stodoły p.J.Matei (podpalenie)
26.1 pożar domu gospodarczego p.Majewskiego 

w Kosorowicach,
9.II pożar w oborze Johanna Stolca,

12.III pożar lasu w Nakle,
8.IV pożar lasu w Tarnowie II, 

23.IV pożar lasu w Kosorowicach, 
29.IV pożar lasu w Walidrogach,

3.V fałszywy alarm o pożarze lasu w 
Kosorowicach,

8.V pożar lasu w Grotowicach,
12.V pożar kurnika w Przyworach,
15. V zrzucenie prądem wody owadów (Nakło),
16. V zrzucenie prądem wody owadów,
2.VI pożar nasypu kolejowego w Otmicach,

21 .VI pożar cegielni w Suchej,
25.VI pożar łąki w Kosorowicach,
25. VI pożar nasypu kolejowego w Tarnowie II,
26. VI pożar zboża oraz lasu w Tarnowie II,
28. VI pożar nasypu kolejowego na odcinku:

Kamień Śl. - Tarnów Op7
29. VI pożar nieużytku przy ul. Św. Jacka w

Tarnowie Op.,
29.VI fałszywy alarm,
2.VII nożar lasu w Kosorowicach,

dementować 
czy budować?

„ W ten ogień (22 stycznia 1863r., gdy 
pół Kosorowic spłonęło) wypaliła się też 
szopa na sikawkę. Do niej należało 23 
gminów. Gminny ogłosił Landrathowi iż 
się szopa na sikawkę spaliła, aby inną 
wybudować. Landrath wydał terminy 
gminom, aby Deputowanego do Opola 
przysłały. Gmin tarnowski posłał 
chałupnika i urzędowego (Chrystek 
Wacław). Gdy zaczęli o budowaniu 
mówić, odstąpiło 13 gminów zaraz, tylko 
osiem do sikawki zostało. Żaden ją nie 
chciał do swojej wsi przyjąć, wszystkie 
na Tarnów głosy oddali. Wacław nie 
wiedział się wymówić i przypadł na to. 
Skoro się ludzie o tym dowiedzieli, wielce 
grzmotowali na niego. Johann Schmiga 
(Jadasz) w opitym stanie przezywał Kałę 
iż jestgminski złodziej a wszystkiel utopił, 
za to go Kała podał Sądowi i Jadasz 
kilkanaście talarów zapłacił. ”

kronika ks. R.Ulicznego, 
proboszcza Tamowa w latach 1867-1886

Jak widać historia lubi się powtarzać. 
Również obecnie na temat budowy remizy 
strażackiej w Tarnowie Op. zdania są po
dzielone.

Biorąc pod uwagę zróżnicowane 
opinie mieszkńców na ten temat. Rada 
Gminy zobowiązała członków komisji 
rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli 
dotyczącej zasadności rozbiórki budynku 
Straży Pożarnej w Tarnowie Op.

Początkowo planowano jedynie re
mont dachu i rozbudowę budynku w górę, 
gdyż bardzo wąska parcela nie pozwalała 
na rozbudowę budynku w jakimkolwiek 
kierunku.

Po dokonaniu ekspertyzy i inwen
taryzacji obiektu, rzeczoznawca wyraził 
zgodę na modernizację budynku po 
wykonaniu następujących zaleceń:

- osuszeniu ścian parteru,
- założeniu izolacji poziomej,
- rozebraniu konstrukcji drewnianej 

dachu,
- rozebraniu istniejących przewodów 

wenty lacyjnych i spalinowych.
- wykonaniu modernizacji w oparciu 

o projekt techniczny.

W dalszej części ekspertyzy rzeczo
znawca stwierdza, że ściany budynku nie 
posiadają izolacji poziomej, ani pionowej.

W oparciu o tą opinię Zarząd Gminy 
zlecił wykonanie modernizacji budynku 
firmie budowlanej z Żelaznej reprezen
towanej przez inż. Rudolfa Okonia.

W trakcie rozbiórki dachu okazało się. 
że spoiny budynku kruszą się, dlatego też 
wykonawca inwesty cji domagał się komi
syjnego odbioru stanu budynku.

24.05.94r. komisja w składzie: inż. 
Maria Mańka - kierowniczka referatu gos
podarki komunalnej i mieszkaniowej, mgr 
inż. Henryk Malisz - inspektor nadzoru 
oraz inż. Rudolf Okoń - wykonawca inwe
stycji, stwierdziła:
1. Ściany budynku nie nadają się do 

udźwigu planowanej nadbudówki i w 
tej sytuacji nie warto przeprowadzać 
modernizacji.

2. Ławy remizy są słabe „wykonane z 
luźno narzuconych kamieni wapien
nych powiązanych tylko zaprawą 
wapienną”.

3. Drewno z dachu należy przeznaczyć na 
opal, gdyż zniszczenie przekracza 80% 
jego wartości początkowej.
Komisja przedstawiła wniosek, żeby 

rozebrać cały budy nek i rozpocząć budo
wę nowego obiektu od fundamentów.

W oparciu o opinię powyższej komisji 
Wójt Gminy p. B.Pietruszka podjęła decy
zję o rozbiórce starego budynku straży 
pożarnej i rozpoczęcie budowy nowego.

Z rozmowy przeprowadzonej z p. 
Stanisławem Grabowieckim - przewod
niczącym komisji rewizyjnej wynika, że 
członkowie komisji kontrolujący powyż
szą inwestycję nie dopatrzy li się uchybień 
w tej sprawie.

Jednym z wniosków komisji było to, 
że należy' również pomyśleć o wyposa
żeniu w nowoczesny sprzęt gaśniczy i 
ratowniczy. Należy również przeszkolić 
strażaków w kierunku ratownictwa tech
nicznego (w szczególności przy kolizjach 
drogowych).

Gizela Sziroky
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Czy pamiętacie jeszcze Państwo te 

czasy, kiedy właściwie bez przerwy coś 
się działo w naszym tarnowskim domu 
kultury? Funkcjonowały liczne kola zain
teresowań. śpiewał dla nas Krzysztof 
Krawczyk (będący wtedy u szczytu swej 
kariery), występowali niezapomniani 
Skaldowie... To były czasy!
Potem, niestety, coś się zmieniło i D.K. 
RELAX „ucichł”. Niby był, niby coś się 
działo, ale to nie było to...

Teraz jednak z przyjemnością mogę 
stwierdzić, że od pewnego czasu dzia
łalność kulturalna tego ośrodka odrodziła 
się.
Dzięki uprzejmości p.Ewy Loster (która 
choć przebywa na zwolnieniu lekarskim, 

Nie samym chlebem 
żyie człowiek...

< * J _ _ ______ /
jest częstym gościem „Relaxu”) mogę 
Państwu przypomnieć, co się tu działo 
ostatnio.
W ubiegłym roku, każdego prawie 
miesiąca, miały miejsce występy objaz
dowych teatrzy ków dla dzieci. Odbywały 
się też różnorakie kursy7: nauka tańca oraz 
dwukrotnie: nauki jazdy (czasami, zwła
szcza przy oblodzonej drodze, mogą się 
przydać obie te umiejętności równocześ
nie!).

W czasie Wielkanocy miał miejsce 
konkurs kroszonkarski. Tradycją chyba 
również stanie się organizowanie Mini 
Listy Przebojów oraz wyborów malej i 
„dorosłej” Miss Gminy.

Cały czas działa także cieszące się 
dużym zainteresowaniem ognisko mu-

Aktualności 
kulturalne
Od lutego 1994r. działa w Domu

Kultury7 w Tarnowie Op. ognisko 
muzyczne. Ognisko, które prowadzi Pani 
dr Alicja Santarowicz. zajmuje się nauką 
gry na instrumentach. Pani Alicja Santa
rowicz i Pani Dorota Onufrowicz uczą 
dzieci grać na pianinie i na skrzypcach.**♦

Dnia 12.011995r. w Domu Kultury7 w
Tarnowie Op. odbył się koncert pt. 

Wieczór kolęd. Zaproszeni goście śpie
wali kolędy, akompaniowali im zaś na 
organach i skrzypcach uczniowie. 

zyczne, którego członkowie wy stąpili już 
dwa razy: we wrześniu 94 i styczniu 95 
roku.

Przy okazji - pani prowadząca te za
jęcia organizuje chór dla młodzieży i 
dorosłych - wszy stkie muzy kalne, chętne 
osoby będą mile widziane!

Wróciły też do nas gwiazdy polskiej 
piosenki dla małych i dużych! Dwu
krotnie rozgrzewała nam krew w żyłach 
Majka Jeżowska, wzruszał Universe, 
rozśmieszali: Drozda i Smoleń.

8 stycznia odbył się koncert Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, który cie
szył się naprawdę dużym zainteresowa
niem i sympatią mieszkańców Tarnowa. 
Tę udaną imprezę zawdzięczamy głównie 

pani Dorocie Derkacz.
Od czasu obchodów 700-lecia istnienia 

naszej miejscowości są też organizowane 
festyny wspólnie z pracownikami Urzędu 
Gminy.

Poza tym cały czas czynna jest świetli
ca. z usług której korzystać mogą wszyscy7 
chętni. Część pomieszczeń jest wynajmo
wana i dzięki temu mieszkańcy mogą 
korzystać z siłowni, masaży, usług fry
zjerskich i naprawy sprzętu RTV.

Większość z wymienionych imprez, 
jak zaznaczyła pani Ewa Loster, mogła 
odbyć się dzięki hojnym sponsorom. 
Szczególne podziękowania należą się 
p.Pietruszce, p.Wójcik i p.Wachal. Mile 
widziani byliby liczniejsi sponsorzy - 
chętni, aby wspierać rozwój kultury!

Ewa Pilarska

Zasady wynajmu sali w Raszowej, 
Przyworach, Kątach Op.:

1. Decyduje kolejność podań zaopi
niowanych przez kierownika placówki.

2. Odpłatność za korzystanie z sali - 50 
zl (500 tys starych zl)

3. Odpłatność za korzystanie z kuchni - 
50 zl ( 500 tys starych zl)

4. Opłaty za wodę i energię elektryczną 
wg wskazań liczników.

26 lutego w Gogolinie odbędzie się 
przegląd zespołów wodzących niedźwie
dzia. Naszą gminę reprezentować będzie 
grupa z Nakla, która wystąpi poza kon
kursem.

**♦

Dom Kultury w Tarnowie Op. orga 
nizuje 2 kwietnia 1995r. o godz. 15“ 
konkurs zdobienia jaj wielkanocnych

ßez pracy 
nie ma kołaczy •••
A ma te przysłowiowe „kołacze” i to 

właśnie dzięki swej ciężkiej pracy pani 
Teresa Pancerz - kierowniczka Domu 
Kultury w Przyworach. Prowadzi go 
właściwie sama, a pomaga jej młodzież, 
wśród której pani Teresa ma (jak sami 
mogliśmy się przekonać) duży autorytet. 
Placówka w Przyworach jest miejscem, 
gdzie młodzi ludzie mogą przychodzić (i 
przychodzą) każdego dnia. Rozmawiają, 
grają w tenisa lub w inne gry, słuchają 
muzyki, oglądają filmy video, po prostu: 
dobrze się bawią. Dla nich też w każdą 
niedzielę organizowane są dyskoteki 
znane i poza Przyworami. Porządku i 
dyscypliny w czasie ich trwania pilnują 
„porządkowi”, którzy zgłaszają pani 
Teresie każdy incydent. Dlatego rzadko 
mają tu miejsce jakieś niemile zdarzenia. 
Dba o to sama młodzież!

Dyskoteki przynoszą pewien stały 
dochód. Dzięki niemu dzieci mogą za 
darmo (!) korzystać z siłowni, być 
uczestnikami kursów nauki tańca, brać 
udział w zajęciach i występach dwóch 
zespołów estradowych prowadzonych 
przez panią Ewę Bąk (słuchaczkę Stu
dium Kulturalno-Oświatowego).

Dom Kultury w7 Przyworach jest rów
nież znany ze wspanialej organizacji dnia 
seniora, dnia babci, dnia dziecka. Trady
cją również stały się odbywające się tutaj 
każdego roku uroczyste obchody 25-lecia 
pożycia małżeńskiego par z naszej gminy.

Doskonale również można bawić się 
w czasie bali samorządowców, o czym 
sami się przekonaliśmy.

Co jeszcze? Potrafi pani Teresa Pan
cerz współpracować nie tylko z mło
dzieżą, ale i ze szkolą oraz przedszkolem. 
Razem organizują np. Jasełka, bale prze
bierańców dla dzieci itp. V 

„KROSZONKA 95”. Wiek uczestników 
od 1 do 100 lat. Technika zdobienia jaj 
dowolna.

Zapisy do dnia 30 marca 1995r. 
przyjmuje oraz informacji udziela Pani 
Ewa Loster. Dom Kultury w Tarnowie 
Op.. tel.287 wew. 196.
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Gdy spytaliśmy panią Teresę, czy 

chciałaby komuś jakoś tak szczególnie 
podziękować za naszym pośrednictwem, 
bez zastanowienia odparła: „Młodzieży w 
Przyworach”. Brawo pani Tereso, potrze
ba nam więcej takich ludzi!

P S. Pani Pancerz zwraca się z prośbą 
do wszystkich zespołów dziecięcych 
działających na terenie naszej gmiy, aby 
wzięły udział w przeglądzie zorganizo
wanym przez Dom Kultury w Przyworach 
specjalnie dla nich.

Dzieciaki! Nieważne czy śpiewacie, 
gracie, tańczycie, wytawiacie przedsta
wienia, trenujecie karate itd. itp. - zgłoś
cie się wraz ze swymi opiekunami! Na
grody będą dla wszystkich! Przybliżony 
termin przeglądu to porzełom marca i 
kwietnia. Zapraszamy - pokażcie, co 
potraficie!

Ewa Pilarska

Zawsze kochałem, kocham dziś tak samo, 
z dnia na dzień kocha! będę coraz mocniej...

(F. Petrarca)

Szmaragdowe 
godg
W tym miesiącu dwie pary małżeńskie 

obchodziły 55 rocznicę swego ślubu, 
państwo Maria i Teodor Skop z Tam
owa Op. oraz państwo Maria i Ignacy 
Seifert również z Tarnowa Op. Zwykle 
słowa nie mogą w pełni wyrazić naszych 
najlepszych życzeń, lepiej niech zrobi to 
poeta Bolesław Leśmian:

Dziś w naszego spotkania rocznicą 
Pozawrzemy szczelnie okiennice, 
By powtórzyć wśród nocnej ciemnoty 
Dawne, nasze, najpierwsze pieszczoty. 
Dawne słowa z dni pierwszych kochania, 
Chociaż każde dziś ustom się wzbrania. 
Każde snem się nieśmiałym kolebie. 
Nas niepewne i niepewne siebie.
Lecz stłumiwszy nieufność rozsądku, 
Powtórzymy wszystkie od początku.

E.P.

Wspomagamy 
służbę zdrowia
Zespól Opieki Zdrowotnej w Opolu 

zwrócił się do Pani Wójt Gminy Broni
sławy Pietruszki z prośbą o wsparcie fi
nansowe lub rzeczowe w związku z bardzo 
trudną sytuacją finansową służby zdrowia 
na terenie naszego województwa.

Na spotkaniu Pani Wójt z sołtysami 
ustalono, że mieszkańcy naszej gminy 
udzielą pomocy szpitalowi ginekolo
giczno-położniczemu w Opolu.

Jako pierwsi na apel odpowiedzieli 
mieszkańcy Walidróg. Przekazali oni 
szpitalowi: 300 kg ziemniaków, 200 jaj 
oraz przetwory.

■HI

SPORT
DZIAŁACZE NA START !

7 lutego Dom Kultury w Tarnowie 
Opolskim zapełnił się działaczami sporto
wymi, którzy przybyli na zjazd sprawo
zdawczo-wyborczy Gminnej Rady Sportu.

Po wysłuchaniu sprawozdania prze
wodniczącego p.Bassitty odbyła się dys
kusja, w której podkreślono znaczenie 
sportu dla naszego środowiska, wskazując 
jego niedostatki i zbyt małą populary
zację.

Rozmówcy podkreślili także nie
wątpliwe sukcesy drużyn piłkarskich 
LZS, które grają m in. w A-klasie i II lidze 
juniorów.

Po zakończeniu dyskusji delegaci 
wybrali nową Radę Sportu, która przed
stawia się następująco: przewodniczący - 
Edmund Bassitta, z-ca przewodniczącego 
- Artur Pilarski,członkowie - Kornelia 
Glagla, Józef Kala, Andrzej Fikus, 
Krzysztof Halupczok, Jan Kandora, Da
riusz Śmichura.

Uroczysty charakter nadal zjazdowi 
przewodniczący Rady Wojewódzkiej LZS 
p.Czaczka wręczając odznaczenia: 
Złotą odznakę Zasłużonego dla Kultury 
Fizycznej p.Edmundowi Bassitta, Złotą 
Odznakę Honorową LZS pp. Bronisławie 
Pietruszka, Krzysztofowi Halupczok, 
Józefowi Kalla i Joachimowi Mateja.

NBA W TARNOWU? 2
W ostatnią niedzielę stycznia 

miłośnicy koszykówki spotkali się na 
otwartym turnieju „triobasketu”. Turniej 
rozgrywany systemem jednorundowym 
przyniósł wiele emocjonujących meczów. 
Piękny puchar zdobyła drużyna 
„CYGARO” w składzie: Jan Mateja, 
Piotr Gajewski, Mariusz Szczepański. 
Kolejne miejsca zajęły zespoły:

2. CWKS (Adam Zawadzki, Tomasz 
Kośnicki, Robert Nowakowski)

3. GUMISIE (Robert Szendera, Mar
cin Sobczyk, Michał Waclawczyk, 
Łukasz Zawadzki)

4. SOUTIICENTRAL (Rafał Twar
dowski, Paweł Polok. Krzysztof 
Rzadkowski. Krzysztof Boruciński)

PINGPONGOWE 
MISTRZOSTWA

12 lutego odbyły się otwarte zawody 
w tenisie stołowym. Po raz drugi 
mistrzem gminy został Jerzy Pudełko, 
który wygrał z wyraźną przewagą. 
Kolejne miejsca zajęli: TomaszKośnicki, 
Rafał Twardowski, Joachim Zmuda, Piotr 
Zmuda i Bogdan Łuczak.

Pierwsza szóstka otrzymała nagrody 
ufundowane przez Jana Mateję - przed
stawiciela firmy CAPAROL. zajmującej 
się m.in. sprzedażą farb, ty nków, mate
riałów izolacyjnych, środków do ochrony 
i konserwacji betonu.

TRZECIE MIEJSCE 
PIŁKARZY
NA OPOLSZCZYŻNIE

Młodzi piłkarze (rocznik 1980 i 
młodsi) trenujący w Skalniku Tarnów 
Opolski odnieśli duży sukces zajmując 
trzecie miejsce wśród 63 drużyn star
tujących w halowym turnieju piłki nożnej. 
Zespól występujący pod nazwą 
„Patałachy” w walce o final uległ I druży
nie Odry' Opole 3:0.

W ostatnim meczu decydującym o 
trzecim miejscu wygrali bezwzględnie 
panując na boisku 6:2 z II zespołem Odry 
Opole. W drużynie „Patałachów” grali: 
Piotr Kopacz, Przemysław Krasowski, 
Grzegorz Stróżyk, Wojciech Pudełko, 
Krzy sztof Buczkowski, Zbigniew Konie
czny. Łukasz Zawadzki. Łukasz Gacka, 
Piotr Dy la.

TURNIEJ
Miłośników piłki siatkowej zaprasza

my do wzięcia udziału w turnieju drużyn 
trzyosobowych.

Zawody odbędą się 19 marca w Szkole 
Podstawowej w Tarnowie Opolskim w 
formule open (bez limitu w ieku, mogą być 
druży ny mieszane).

Zgłoszenia w sekretariacie szkoły lub 
15 minut przed zawodami. Oplata star
towa - 10 zl.
Zawodników i kibiców obowiązuje zmien
ne obuwie sportowe.
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OEIKCNJk CVWIllLNJk
W związku ze zbliżającym się dniem 

1 marca pragnąłbym przybliżyć Państwu 
ową datę, bo ilu z nas wie o tym, że dzień 
ten obchodzony jest jako Światowy’ Dzień 
Obrony cywilnej i Międzynarodoj  ̂
Organizacji Obrony Cywilnej. 1 
1972 roku był dniem 
Międzynarodowej Organiza 
Cywilnej. Państwa - syg 
konstytucji MOOC z 1966 r 
doświadczenia i ekspertyzy 
pozarządowej utworzonej w 1 
wywodzącej się ze Stowarzys 
Genewskich powstałego w 19

Międzynarodowa Organizacja 
Cywilnej powstała z inicjatywy 
cuskiego lekarza Georgesa Saint-Paula. 
Jego idea polegała na tym. że wszystkie 
kraje w okresie pokoju powinny ustalić 
strefy bezpieczeństwa, do których mo
głaby uciekać ludność cywilna na wypa
dek wojny. Te rejony nazwano „Strefami 
Genewskimi” i zostały one uznane przez 
Czerwony Krzyż i Ligę Narodów. Podczas 
hiszpańskiej wojny domowej (1936-1939) 
i konfliktu chińsko-japońskiego organi

atan Dorobek obflJgB
praktyczneg
międzywoje
pośrednio
Polski wr
zmagam

rony
Zasadni

systemu

zacja „Strefy Genewskie” interweniowała 
z powodzeniem, doprowadzając do usta
lenia stref neutralnych dla niewalczących. 
Obrona cywilna jako trwały element 

onnego naszego pań

dziedzim<^HU^czny ow'an.

terskie
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niający wojenne i późniejszego^* 
wiadczenia własne i innych narodów 
przypada na ostatnie dziesięciolecia. 
W okresie kształtowania się aktualnie 
istniejącej obrony cywilnej pierwszo
planowym problemem i zadaniem jest 
obrona ludności cywilnej w przypadku 
katastrof naturalnych, spowodowanych 
przez człowieka lub wojnę. W tym kon
tekście obrona cywilna obejmuje wiele

działań, takich jak: szkolenie, informo
wanie, pomoc w nagłych wypadkach, 
zwalczanie skutków katastrof natural
nych.

zyscy ludzie mają nienaruszalne 
ochrony przed katastrofami.

■HK tylko świadome zachowanie 
ie wystąpienia zagrożenia 

może przynieść odpowiednie rezultaty.
Każdy człowiek powinien zdać sobie 

sprawę z występujących zagrożeń, jak 
również wiedzieć, w jaki sposób postąpić 

lomencie, aby nie narażać 
ia i życia innych ludzi!

frszy od tego numeru pragnę 
ać Państwa ze sposobami postę- 

wania w razie wystąpienia zagrożeń 
oraz przybliżyć Państwu cele i zadania 
obrony cywilnej.

Kończąc chcialbym przekazać wszys
tkim członkom zakładowych i terenowych 
oddziałów obrony cywilnej z okazji ich 
święta wszystkiego najlepszego w życiu 
osobistym i zawodowym.

Krzysztof Sziroky

UWAGA!
- Jeśli chcesz poprawić swoje samopoczucie i ogólną 

kondycję fizyczną...
- Jeślichcesz pozbyć się stałego, uporczywego bólu...
- Jeśli wreszcie lekarz zalecił ci stosowanie masaży...

NIE CZEKAJ! 
PRZYJDŹ! ZOBACZ! SPRÓBUJ!

Gabinet masażu w Domu Kultury "RELAX" (I piętro) na 
Osiedlu Zakładowym w Tarnowie Opolskim czynny od 
poniedziałku do piątku w godz. 1700 - 19“
Chęć uzyskania zabiegu możesz zgłosić każdego dnia przy 
ul.l-go Maja 29F/4 w Tarnowie Opolskim.

NIE POŻAŁUJESZ !

Ludzie listy piszą...

Nadal zachęcamy do współredagowania naszego pisemka.
Może ktoś zechce podzielić się z czytelnikami jakimiś infor
macjami. uwagami, spostrzeżeniami? Może byłoby warto, żeby o 
różnych ważnych dla nas sprawach poinformować szersze grono. 
Czekamy na chętnych do współpracy!

E.P.
Reklama dźwignią handlu!

Jeśli masz ochotę, możesz zareklamować Swa firmę lub Swe 
usługi na lamach naszegobiuletynu informacyjnego. A nuż jest 
jeszcze taki ktoś w naszej gminie, kto nie wie, że może być Twoim 
klientem? Spróbuj, a przekonasz się, że warto!

POLECAMY?
SYSTEMY OCIEPLEŃ BUDYNIÓW ^o< 

'S wełna mineralna \ , 
'S styropian \

płyty gipsowe (z osprzętejm^"^

POKRYCIA DACHOWE
dachówki cementowe 
dachówki ceramiczne 

/ papy
* lepiki i inne (z osprzętem)

OFERUJEMY RÓWNIEŻ
'S cegły klinkierowe
'S cegły silikatowc
'S cegły zwykle

oraz wiele innych materiałów budów lanych

NflSZS GMINA - miesięczny biuletyn gminny. 
WYDAWCA: Urząd Gminy w Tarnowie Opolskim 
REDAGUJE ZESPÓL: Ewa Pilarska. Artur Smolczyk - 
redaktor techniczny, Gizela Sziroky - redaktor naczelny, 
Krzysztof Sziroky'. Dariusz Śmichura
SKŁAD I ŁAMANIE: Artur Smolczyk 
DRUK: Drukarnia „SINDBAD”
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